
P R O T O K Ó Ł  Nr X/10 
z obrad L Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 14 wrze śnia 2010r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XLIX Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 13 
radnych, co wobec 14 osobowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
 
Nieobecny radny Dariusz Kopański. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Cezary Kawiecki 
- przedstawiciele ENERGA OPERATOR SA: kierownik Działu Rozwoju Rejonu Dystrybucji 
z Brodnicy Sławomir Orzechowski i kierownik posterunku energetycznego w Nowym 
Mieście Lubawskim Jerzy Chrapczyński      
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- insp. ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych sp. z o.o. - Mieczysław Wojtaszko 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski  
- straŜacy z OSP w Bratianie: Robert Jarzębowski, 
                                                Jacek Ławicki, 
                                                Krzysztof Mędrzycki, 
                                                Zbigniew Podwojewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2. 
- Katarzyna Ochocka z Gazety Nowomiejskiej 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja Dyrektora Energetyki Rejonu Dystrybucji w Brodnicy o stanie  

urządzeń oświetleniowych i planach modernizacji w latach następnych, w oparciu 
o załoŜenia do planu zaopatrzenia Gminy Nowe Miasto Lubawskie w energię 
elektryczną. 

6. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Zapytania i wnioski. 
8. Informacja w sprawie realizacji budŜetu Gminy za I półrocze 2010r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Nowomiejskiego z przeznaczeniem na realizację w roku 2011 zadania  „Remont 
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drogi powiatowej Nr 1333 N gr. powiatu „Iława – Radomno – Nowe Miasto 
Lubawskie” na odcinku Nowy Dwór - droga krajowa nr 15”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w statucie Związku Gmin Regionu 
Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących komisji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących Planu Odnowy 
Miejscowości Tylice na lata 2009-2016. 

16. . Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących Planu Odnowy 
Miejscowości Chrośle na lata 2009-2016. 

17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
18. Zamknięcie Sesji. 

 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Bronisława Suszyńskiego. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XLIX Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XLIX Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Alfons Moczadło poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji i 
stwierdził, Ŝe treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XLIX Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował następujące zmiany do porządku obrad: 
jako punkt 15 i 16 
- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących Planu Odnowy Miejscowości 
Tylice na lata 2009-2016. 
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- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących Planu Odnowy Miejscowości 
Chrośle na lata 2009-2016. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Informacja Dyrektora Energetyki Rejonu Dystrybucji w Brodnicy o stanie  urządzeń 
oświetleniowych i planach modernizacji w latach następnych, w oparciu o załoŜenia do 
planu zaopatrzenia Gminy Nowe Miasto Lubawskie w energię elektryczną. 
 
Pan Jerzy Chrapczy ński  poinformował o stanie sieci średniego i niskiego napięcia. 
Ocena prowadzona jest na zasadzie zakłóceń, jakie występują. 
Najwięcej zakłóceń i reklamacji jest na terenie Radomna i Jamielnika. Są problemy z 
lasami i wycinką drzew i gałęzi na tym terenie.  
Sieć energetyczna jest na dobrym poziomie. 
 
Pan Sławomir Orzechowski poinformował, o realizacji załoŜeń do planu zaopatrzenia 
gminy w energię elektryczną: wybudowano stację transformatorową w Kaczku IV, 
wykonano budowę stacji transformatorowej „Jamielnik VIII”, w roku 2003.  
W roku 2004 powstała stacja transformatorowa Łąki IV, z której zasilane są nowe działki.  
W roku 2005 powstała stacja Lekarty VI i Skarlin X, zasilają działki rekreacyjne.  
Na bieŜąco następuje zasilanie działek, zgodnie z wnioskami właścicieli nieruchomości.  
W najbliŜszym czasie (październik – listopad) planuje się duŜą inwestycję Radomno 
Tabory – modernizacja całej linii, koszt ogólny około 500 tys. zł.  
Sieć oświetleniowa jest w dobrym stanie,  wszystkie oprawy zostały wymienione.  
 
Sołtys wsi Gry źliny  zgłosił, Ŝe we wsi jest bardzo duŜo niesprawnych Ŝarówek, na 
przemian świecą i gasną.  
 
Pan Chrapczy ński  odpowiedział, Ŝe raz na kwartał są wykonywane oględziny nocne 
oświetlenia. Na dzień dzisiejszy sprawami oświetlenia zajmuje się spółka oświetleniowa i 
zgłoszenia są im przekazywane. Wyjaśnił, Ŝe do wymiany oprawy oświetleniowej 
potrzebny jest podnośnik i musi zebrać się więcej takich spraw, do jednej nie przyjedzie.  
 
Pan sołtys Dariusz Krajnik  poinformował, Ŝe w ubiegłym roku czekał na wymianę oprawy 
od grudnia do kwietnia. Na odcinku 2 km wymienić trzeba 5-6 opraw. 
 
Pan Chrapczy ński  odpowiedział, Ŝe do końca września załatwią sprawę. 
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała, czy objazd będzie z udziałem sołtysa. Zapytała komu 
zgłosić potrzebę zainstalowania 1 lampy oraz jakie przewody są układane wzdłuŜ torów 
kolejowych Nowe Miasto Lubawskie – Iława. 
 
Pan Chrapczy ński  odpowiedział, Ŝe sołtys nie będzie uczestniczył w objeździe. Wnioski o 
wymianę opraw zgłaszać na bieŜąco. Zainstalowanie lampy naleŜy zgłosić w gminie. 
W sprawie przewodów wzdłuŜ torów kolejowych odpowiedział, Ŝe to sprawa PKP, 
energetyka nie posiada tam Ŝadnych urządzeń.  
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Radny Bogdan Król  zapytał o stanowisko energetyki w sprawie zakupu energii wiatrowej, 
czy prawdą jest, Ŝe zakład nie jest chętny do zakupu tej energii. 
Wnioskował o wyjaśnienie rozbieŜności pomiędzy informacjami w prasie, a danymi na 
rachunkach za zuŜycie energii dotyczących stawek za 1 KW.  
 
Pan Chrapczy ński  odpowiedział, Ŝe faktury są tak rozpisane, aby było czytelne dla 
odbiorcy, zgodnie z Prawem Energetycznym.  
 
Pan Orzechowski  odpowiedział w sprawie energii wiatrowej. Z właścicielem jest 
podpisywana umowa i nie ma moŜliwości odmowy kupna. MoŜe być problem techniczny 
związany z ograniczoną moŜliwością przesyłania tej energii.   
 
Pan Zygmunt Grubalski  odpowiedział Pani Grzywacz w sprawie lampy w Jamielniku, 25 
maja Wójt podpisał umowę na instalację 4 lamp w Jamielniku, w tej chwili opracowywana 
jest dokumentacja. Prawdopodobnie na przełomie roku będą zainstalowane.  
Pan Grubalski zapytał przedstawicieli energetyki o realizację remontu 23 stacji 
transformatorowych, które wymagają remontu, zgodnie z zapisami w programie. 
Ogólnie na terenie gminy jest 86 stacji. 
 
Pan Orzechowski  odpowiedział, Ŝe na bieŜąco były remontowane i poddawane 
przeglądom. Poinformował na czym polegają przeglądy i zadnia te zostały spełnione.  
 
Wójt  zapytał, czy w sytuacji powstania nowej spółki oświetleniowej, dotychczasowa 
umowa zawarta z energetyką na konserwację oświetlenia, zostanie zmieniona. 
Obecnie gmina płaci 2.300 zł. miesięcznie.   
 
Pan Orzechowski  odpowiedział, Ŝe do końca roku będzie bez zmian, od stycznia będą to 
kompetencje spółki z siedzibą w Sopocie. Do tej pory opłata za konserwację miała poziom 
bliski zeru, nadwyŜka była przeznaczana na wymianę opraw.  
 
Wójt  zapytał o zasilanie gminy i plany inwestycyjne po roku 2010. 
 
Pan Orzechowski  odpowiedział, Ŝe zasilanie jest dwustronne z Iławy i z Brodnicy. W 
sytuacji awarii, samoczynnie przełącza się. Awarie są lokalne np. przewrócenie drzewa.  
śadnych planów modernizacyjnych nie ma, jedynie realizowane są w ramach przyłączeń i 
zwiększenia mocy.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał o osoby odczytujące liczniki. 
 
Pan Orzechowski  odpowiedział, Ŝe tę pracę wykonuje inna firma, która wygrała przetarg. 
Osoby te posiadają identyfikatory i legitymacje, odczytanie licznika naleŜy do ich 
obowiązków. 
Planowana jest stopniowa wymiana przyłączy na izolowane.  
 
Wójt  wyraził niezadowolenie z powodu braku wyraźnych planów inwestycyjnych na 
najbliŜsze lata. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał o stopień kradzieŜy energii elektrycznej.  
 
Pan Chrapczy ński  odpowiedział, ze to malejące zjawisko. 
 
Radny Zdzisław Arentowicz  zgłosił zbyt wczesne włączanie się oświetlenia.  
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Radny Ireneusz Kowalski  zapytał, czy czas włączania oświetlenia ustala Urząd, czy 
energetyka moŜe sama. 
 
Pan Chrapczy ński  odpowiedział, Ŝe ustala gmina. Przypadki zgłaszać telefonicznie do 
energetyki.  
 
Z-ca Wójta Cezary Kawiecki  zapytał, czy wszystkie punkty oświetleniowe są sterowane 
automatycznie oraz o zabezpieczenia odbiorcy przez przepięciami.   
 
Pan Orzechowski  odpowiedział twierdząco na pierwsze pytanie. Na drugie wyjaśnił.  
  
Przewodnicz ący Rady  stwierdził, Ŝe sytuacja nie jest zła. Współpraca pomiędzy gminą, a 
energetyką jest dobra. Podziękował za obecność.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Komendantowi Gminnemu 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Januszowi Łupaczewskiemu.   
 
Komendant Gminny OSP podziękował za zaproszenie druŜyny na Sesję.  
Poinformował, Ŝe druŜyna straŜaków z Bratiana w składzie Robert Jarzębowski, 
Jacek Ławicki, Krzysztof Mędrzycki i Zbigniew Podwojewski, po raz czwarty zdobyła 
Mistrzostwo Polski w ratownictwie powodziowym. Mistrzostwa organizowane są od 2006 
roku. Odbywają się trzech klasach, w zaleŜności od mocy silników, w klasie do 30 KM, od 
30 do 50 KM i 50 i więcej KM. DruŜyna z Bratiana startuje w klasie do 30 KM, w tej klasie 
startuje ponad połowa załóg, około 20 jednostek. Poinformował o rodzajach konkurencji. 
DruŜyna z Bratiana miała ponad 30 sekund przewagi nad druŜyną, która zajęła II miejsce.  
Zaprezentowali otrzymane puchary. Za zdobycie tytułu OSP w Bratianie otrzymała 
nagrody w postaci sprzętu o wartości 4 tys. zł.: ponton 4 osobowy, 4 mundury, węŜe 
poŜarnicze.  
Komendant przedstawił medialną prezentacje z Mistrzostw. 
 
Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady podziękowali straŜakom za odniesiony sukces, 
za promocję gminy i powiatu, wręczyli im nagrody pienięŜne. 
 
Ponadto wręczyli puchar okolicznościowy Panu Piotrowi Patalonowi za promocję Gminy 
podczas kolarskich wyścigów przełajowych.  
 
 
Ad 6 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- od 26 lipca Wójt przebywał na 14 dniowym urlopie wypoczynkowym, 
- 30 lipca, Wójt brał udział w uroczystym wręczaniu pucharów i wyróŜnień na zakończenie 
Wojewódzkiego Turnieju Piłki NoŜnej, który odbywał się na boiskach w Tylicach, Bratianie, 
Mszanowie. Turniej wygrała druŜyna z Gminy Iława. 
- 6 sierpnia rozpoczęła się kompleksowa kontrola realizacji budŜetu Gminy. Kontrolę 
prowadzi Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie. 
- 17 sierpnia odbyło się spotkanie z Kołem Łowieckim Ponowa w sprawie wypłat 
odszkodowań rolnikom.  
- w tym samym dniu odbyło się spotkanie w Urzędzie Miasta w sprawie powiatowych 
doŜynek, które odbędą się na stadionie w Nowym Mieście Lubawskim. 
- 17 sierpnia dokonano odbioru technicznego szkoły w Radomnie. 
- 19 sierpnia, wspólnie z radcą prawnym wizytowali u Pani Marszałek Województwa w 
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sprawie opracowywania wniosków unijnych, zwłaszcza w zakresie pomocy społecznej. 
- 25 sierpnia, wizytę w Urzędzie złoŜył  Dyrektor Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej. 
Wysoko ocenił pracę Dyrektorki Gminnej Biblioteki i bibliotekarek.  
- 26 sierpnia odbyło się posiedzenie Zarządu  Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów 
Dorzecza Drwęcy, z udziałem Dyrektorem Biura Fundacji „Zielone Płuca Polski i 
Białegostoku”.  
- 27 sierpnia odbyło się spotkanie komitetu organizacyjnego Gminnych DoŜynek, w 
Chroślu.  
- 30 sierpnia odbyło się Zgromadzenie Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej, 
- 1 września odbyła się gminna inauguracja roku szkolnego w szkole w Radomnie, z 
udziałem Sekretarza Stanu w Ministerstwie Kultury. 
- 3 września w Starostwie odbyło się spotkanie z udziałem Dyrektora Departamentu 
Nieruchomości Polskich Kolei Państwowych w Olsztynie. 22 września odbędzie się wizja 
lokalna ewentualnego przejęcia torowisk na trasie Nowe Miasto Lubawskie – Iława. 
- 4 września, Wójt brał udział w IX Pokazie Przedsiębiorczości i Kultury Regionu. 
- 5 września odbyły się Gminne DoŜynki w Chroślu.  
- 7 września, w Gminnej Bibliotece w Gwiździnach odbyło się spotkanie, na którym 
utworzono Gminną Koalicję na rzecz Rozwoju Bibliotek. Uczestniczyła Pani Sekretarz. 
- 9 września, Wójt brał udział w posiedzeniu Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego 
oraz Komisji BudŜetu i Mienia Komunalnego. Omawiano wykonanie budŜetu za I półrocze 
2010r.  
- 10 września, Wójt, Przewodniczący Rady Gminy, Kierownik GOPS-u, sołtys i Ksiądz 
Proboszcz  złoŜyli mieszkance Bratiana Ŝyczenia z okazji 100 urodzin.  
- 13 września została podpisana umowa na dofinansowanie budowy boiska w ramach 
programu „Orlik”, z funduszy Marszałka Województwa. 
 
Wójt poinformował o wydanych zarządzeniach: 
- 3.08.2010r. w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowych ze środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej, 
- 20.08.2010r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010, 
- 30.08.2010r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze 
2010r., 
- 31.08.2010r. w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Ewelinie Tuchalskiej 
Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie, 
- 8.09.2010r. w sprawie słuŜbowych kart płatniczych. 
 
Poinformował, Ŝe 16 września rozpoczynają się zebrania wiejskie dla uchwalenia 
przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w roku 2011.  
 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał w sprawie tablic ogłoszeń, 1 trafiła do Nawry, a 
mowa była o trzech.  
Czy prawdą jest, Ŝe są uzgodnienia z kierownictwem PKP, iŜ cały tłuczeń trafi do gminy. 
 
Sołtys Roman Sienkowski  zapytał o oświetlenie na ulicy Długiej lub Cichej, ale 
ostatecznie miało być na Cichej.  
Zgłosił zły stan ulicy Górnej, niedługo samochodem nie przejedzie się, są dziury po 
deszczach. Rozmawiał z Panem Oelbergiem, ale nie ma tłucznia, ani pieniędzy. 
Sołtys zgłosił, Ŝe nie ma wykorzystanego funduszu sołeckiego, był przeznaczony na 
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budowę chodnika, ale wymagane są uzgodnienia z Krajową Dyrekcją Dróg i Autostrad, na 
jakim etapie one są, bo moŜe być taka sytuacja, Ŝe te pieniądze nie zostaną 
wykorzystane. 
 
Radny Edmund M ędrzycki  – obecnie z budowy boiska „Orlik” wywoŜona jest ziemia, a 
będzie potrzebna do budowy chodnika i zdaniem radnego naleŜy ją wykorzystać. 
 
Sołtys Wiesław Mika  zapytał o remont świetlicy w Lekartach. 
 
Radny Alfons Moczadło  zgłosił, Ŝe zakładany światłowód w Chroślu ma przebiegać 
przez nowy chodnik, czy nie moŜna przesunąć linii.  
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  zgłosił uszkodzenie lustra przy drodze na wjeździe do 
Jamielnika.  
Wnioskował o częstsze opróŜnianie pojemników na plastiki, przynajmniej w niektórych 
punktach wsi.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski  zapytał, czy będzie nowa tablica ogłoszeń w Chroślu. 
 
Radny Roman Jadanowski  wnioskował o zniwelowanie ziemi, która pozostała po 
budowie szkoły w Radomnie. 
 
Radna Barbara Grzywacz  poruszyła sprawę ograniczania godzin otwarcia urzędów 
pocztowych m.in. w Skarlinie, Radomnie, Jamielniku, z 8 godzin do 6, a teraz do 2,5 
godziny. Wnioskowała, aby chociaŜ w niewielkim zakresie, ale były czynne.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w Jamielniku będzie przetarg na prowadzenie usług pocztowych.  
 
Radna Barbara Grzywacz  wnioskowała o szukanie sponsorów na doŜynki, wzorem 
Gminy Iława, a nagrody byłyby znacznie większe i lepsza motywacja dla wsi. 
 
Sołtys Marian Hincman  wnioskował o załatanie dziur na drodze do Kaczku.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  – remont świetlicy w Tylicach zwiększył się o 104 tys. zł., w 
związku z koniecznością jednoczesnego remontu remizy, czy nie moŜna było tego ująć w 
jednym kosztorysie. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe remiza była ujęta, ale są to koszty niekwalifikowane i obciąŜają 
budŜet gminy. Przed przetargiem kosztorys przewidywał około 700 tys. zł., po przetargu 
490 tys. zł., w tym dodatkowe 104 tys. zł.  
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała na jakim etapie jest sprzedaŜ mieszkań po byłym 
posterunku w Jamielniku i czy zainteresowani zostali poinformowani.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe aktualnie zlecona jest wycena. 
 
  
Ad 8 
Informacja w sprawie realizacji budŜetu Gminy za I półrocze 2010r. stanowi załącznik nr 3. 
 
Informację przedstawiła Skarbnik Gminy. 
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Zwróciła uwagę na niewykonanie Ŝadnego dochodu ze sprzedaŜy mienia, ponadto niskie 
wykonanie, bo 24 % dochodu z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych, jest to 
bezpośrednio związane z upadłością Firmy HUMDREX, łącznie z sierpniem zaległość 
zakładu wynosi 670 tys. zł.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  stwierdził, Ŝe to podziękowanie Firmy za wcześniejsze 
wielokrotne umarzanie podatku.  
 
Skarbnik  wyjaśniła, Ŝe nawet juŜ nie wysyła tytułów do komornika, bo kaŜdy tytuł to koszt 
ponad 20 tys. zł., a Ŝadnych naleŜności nie moŜe ściągnąć, bo w pierwszej kolejności są 
wynagrodzenia i naleŜności wobec ZUS i urzędu skarbowego. Upomnienia są wysyłane 
do syndyka.  
Skarbnik apelowała o ograniczenie wydatków. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
Zmiany w budŜecie omówiła Skarbnik Gminy: 
załącznik nr 1, dochody: 
- w dziale 700 - zmniejszona kwota dotacji o 1.750,62 zł.  
- zmniejszenie o 200 tys. zł dofinansowania inwestycji własnej – remont świetlicy w 
Lekartach, pozostanie niewielka kwota na ten cel.  
- wprowadzono odpowiedni paragraf – dotacja na spis rolny – 2.105 zł.  
- zmniejszenie o 800 zł. wpływów planowanych z opłaty za dowody osobiste, poniewaŜ 
tych opłat juŜ nie ma. 
- subwencja oświaty zwiększona o 54.776 zł. na dofinansowanie instalacji windy w szkole  
w Bratianie, 
- zmniejszenie dotacji celowej na świadczenia w GOPS o 113.092, - zł.  
- zmniejszenie dotacji na składki ubezpieczenia zdrowotnego o 346 zł.  
- zmniejszenie dotacji na realizację zadań własnych o 2.499 zł.  
- zwiększenie dotacji na pozostałą działalność  o 43.200 zł.  
- zwiększenie dotacji o 13. 432,50 zł. na wyposaŜenie świetlic, cały koszt wyposaŜenia – 
około 28 tys. zł. 
- zmiana wysokości dotacji celowej na realizację projektu „Okno na świat”  po zmianach 
wynosi 277.770,15 zł.  
załącznik nr 2: 

- drogi: w wynagrodzeniach zmniejszenie o 5 tys. zł., w składkach ZUS – 1.500 zł.  
- zwiększenie „zakup usług remontowych” o 50 tys. zł.  
- zwiększenie „pozostałe usługi” o 30 tys. zł., 
dla umoŜliwienia juŜ poczynionych wydatków w tym dziale. W sumie w drogach plan 
zwiększa się o 73 tys. zł.  

- gospodarka mieszkaniowa – planowany był remont świetlicy w Lekartach – 416 
tys. zł. i te wydatki zostały zmniejszone, 
- zwiększono „zakup pozostałych usług” – utrzymanie budynków gminnych. 
- wprowadzono paragraf dot. wypłat odszkodowań osobom fizycznym. Poinformowała, Ŝe 
gmina płaci odszkodowanie za najem mieszkania – 200 zł. miesięcznie.  
- zwiększenie o 6.185 zł. na zakupy inwestycyjne. 

- w radzie gminy przeniesienie kwoty 2. 000 zł.  
- w administracji zmniejszenie wynagrodzeń o 35 tys. zł. i o 1 tys. zł. w 

wynagrodzeniach bezosobowych,  
- zwiększenie „zakup pozostałych usług” – m.in. opłaty pocztowe, ogrzewanie. 
- zmniejszenie o 5 tys. zł. wydatków na szkolenia, 
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- zmniejszenie o 5 tys. zł. w wydatkach na zakupy inwestycyjne m.in. zakup komputera. 
- zgodnie z dotacją na spis powszechny ustalono wydatki.  
- zmniejszenie w paragrafie „słuŜbowe podróŜe krajowe” o 3 tys. zł., a zwiększenie o tę 
kwotę „zakup pozostałych usług”.  

- dział 751 – wybory Prezydenta RP ostateczne przesunięcia zgodnie z 
poniesionymi wydatkami, 

- bezpieczeństwo publiczne: 
- nagrody o charakterze szczególnym – zwiększenie o 2 tys. zł.  
- zwiększenie wynagrodzeń bezosobowych, składek na ubezpieczenia społeczne, zakup 
materiałów i wyposaŜenia, zakup energii, 
- zmniejszenie o 3 tys. zł. zakup usług remontowych, 
- zmniejszenie o 15 tys. zł. zakup usług pozostałych, 
- zwiększenie o 5 tys. zł. składki na ubezpieczenia 

- zwiększenie rezerwy o 20.917 zł.  
 - wydatki w oświacie, zgodnie z sugestią księgowej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr L/262/10 zmieniaj ącą 
uchwał ę nr XL/203/09 z dnia 8 grudnia 2009r. w sprawie uch walenia bud Ŝetu gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2010r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4.  
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z 
przeznaczeniem na realizację w roku 2011 zadania  „Remont drogi powiatowej Nr 1333 N 
gr. powiatu „Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie” na odcinku Nowy Dwór - droga 
krajowa nr 15”. 
 
Wójt  omówił uchwałę. Odbyła się wizja lokalna drogi i ustalono wielkość dotacji. 
Zadanie będzie realizowane w roku 2011 roku. 

 
Przewodnicz ący poinformował, Ŝe uchwała jest wynikiem dyskusji na Sesji na temat 
remontu tej drogi. Jest szansa, Ŝe będzie remontowana od granic gminy do Nowego 
Dworu lub Chrośla.  
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  – były rozwaŜania, aby rozpocząć remont od granicy z 
Iławą, aby zmobilizować powiat iławski do remontu, teraz mówi się, Ŝe od strony Łąk. 
Czy wiadomo o stanowisku Iławy w tej sprawie. 
 
Przewodnicz ący  odpowiedział, Ŝe gdyby rozpocząć od Iławy w stronę Radomna, 
wystarczyłoby na niewielki odcinek.  
 
Radna Barbara Grzywacz  – wnioskowała, aby kosztem wyremontowanego odcinka drogi 
w Nowym Dworze, wykonać podjazd pod Gryźliny.  
 
Przewodnicz ący  odpowiedział, Ŝe to inna droga, ale moŜna rozmawiać z powiatem.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał, czy powiat przewiduje w 2011 roku dokończenie 
remontu drogi Nawra – Skarlin. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr L/263/10 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejsk iego z przeznaczeniem na 
realizacj ę w roku 2011 zadania  „Remont drogi powiatowej Nr 1 333 N gr. powiatu 
„Iława  – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie” na odcinku Nowy Dwór - droga 
krajowa nr 15”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w statucie Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
 
Projekt uchwały omówił Wójt.  
Poinformował o systemie odbioru odpadów i sposobie segregacji na składowisku. 
 
Do statutu nie zgłoszono pytań i uwag. 
 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/264/10 w sprawie 
przyj ęcia zmian w statucie Zwi ązku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste 
Środowisko”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. 
 
Projekt omówiła Sekretarz Gminy. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/265/10 w sprawie  
przyj ęcia regulaminu konsultacji z organizacjami pozarz ądowymi oraz podmiotami 
prowadz ącymi działalno ść poŜytku publicznego. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie. 
 
Projekt omówił Pan Zygmunt Grubalski. Jest to teren będący własnością gminy, 
przeznaczony zostanie na działki budowlane. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/266/10 w sprawie  
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego terenu w cz ęści 
miejscowo ści Łąki Bratia ńskie. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia składów 
osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Mienia Komunalnego 
liczy obecnie 2 osoby i naleŜy uzupełnić jej skład, bo jest niezgodny ze Statutem Gminy. 
Propozycje przyjął radny Suszyński. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/267/10 w sprawie  
zmiany uchwały nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto Lub awskie z/s w Mszanowie z 
dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia składó w osobowych komisji stałych 
Rady Gminy oraz wyboru przewodnicz ących i wiceprzewodnicz ących komisji. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących Planu Odnowy Miejscowości 
Tylice na lata 2009-2016. 
 
Radca prawny omówił projekty uchwał wymienione w pkt 15 i 16. 
Projekty są zgodne z sugestią Urzędu Marszałkowskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/268/10 w sprawie  
zmiany uchwał dotycz ących Planu Odnowy Miejscowo ści Tylice na lata 2009-2016. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących Planu Odnowy Miejscowości 
Chrośle na lata 2009-2016. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/269/10 w sprawie  
zmiany uchwał dotycz ących Planu Odnowy Miejscowo ści Chro śle na lata 2009-2016. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 17 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt: 
- w sprawie tablic ogłoszeń w Nawrze wyjaśnił, Ŝe nie wiadomo, jak to się stało, Ŝe firma 
wkopała jedną tablicę obok istniejącej. Wójt prosił sołtysa o przeniesienie jej do szkółki 
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zadrzewieniowej. Wszędzie decydują sołtysi i rady sołeckie, jeŜeli jest spór niech 
rozstrzygnie zebranie wiejskie.  
- w sprawie tłucznia, spółka wygrała przetarg na likwidację torów kolejowych, w tym na 
sprzedaŜ tłucznia. Gmina nie kupi, bo jest za drogi.  
- w sprawie oświetlenia ulicy Cichej, Pan Sienkowski otrzymał wyjaśnienie,  
- stan ulicy Górnej w Bratianie sprawdzi Pan Oelberg. 
- chodnik w Bratianie będzie budowany. MoŜe słuszna propozycja radnego Mędrzyckiego, 
Ŝeby wykorzystać ziemię z budowy boiska.  Dokumentacja jest opracowywana.  
- w sprawie świetlicy w Lekartach, Pan sołtys otrzymał wyjaśnienie, 
- chodnik w Chroślu jest w gestii Zarządu Dróg Powiatowych, 
- sprawę lustra skierować do powiatu. 
- w sprawie ziemi w Radomnie, firma REMBUD dokończy, zgodnie z uzgodnieniami.  
W sprawie sponsorów na doŜynki, Wójt uwaŜa sugestię za słuszną. 
 
 
Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął obrady L Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                              Przewodniczący Rady Gminy  
Bronisław Suszyński                                             Mirosław Wodara  
 
 


